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RG.0012.39.2017 

 

 

Protokół Nr 37/17 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli działalności 

w tym dotowania niepublicznych przedszkoli 

odbytego w dniu 19 października 2017 roku. 

 

 

Na posiedzeniu Komisji obecni byli: 

1. Bolesław Puka – Przewodniczący Komisji 

2. Jerzy Gorczyca – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Zbigniew Ptak – Członek Komisji 

4. Rafał Bartochowski  – Członek Komisji  

5. Wioletta Maślach – Prezes Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw 

Lokalnych w Chwałowicach 

6. Janusz Wrona – Prezes Stowarzyszenia PANDOZ – Inicjatywa Rozwoju 

w Antoniowie 

 

Porządek posiedzenia: 

1). Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2). Przyjęcie porządku obrad. 

3). Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4). Kontrola działalności w tym dotowania niepublicznych przedszkoli. 

5). Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania. 

6). Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

Ad. I.  

Komisja rozpoczęła obrady o godz. 909 a zakończyła o 1020. 

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bolesław Puka, 

który powitał przybyłych członków Komisji i pozostałe osoby obecne na 

posiedzeniu.  

Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (w chwili 

otwarcia posiedzenia na 5 Członków Komisji obecnych było 5). Lista obecności 

znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad. II. 

Przewodniczący Komisji Bolesław Puka  przedstawił proponowany porządek 

obrad.  

Porządek obrad  przyjęto bez uwag do realizacji. 

 

Ad. III. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag i 

odczytywania. 
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Ad. IV. 

Na wstępie zabrała głos inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska, która 

poinformowała, że zgodnie z przepisami o systemie oświaty rada gminy w 2015 

roku podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na 

terenie Gminy Radomyśl nad Sanem przez osoby fizyczne i prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji. Nadmieniła, że na terenie naszej gminy 

funkcjonują 3 takie placówki – w Chwałowicach, Antoniowie i Woli Rzeczyckiej. 

W uchwale została określona wysokość dotacji jaką punkty przedszkolne 

otrzymują na jedno dziecko. Jest to minimum, które wynika z ustawy o systemie 

oświaty i wynosi 40 % wydatków bieżących ponoszonych na jedno dziecko w 

przedszkolu publicznym. Tej dotacji udziela się pod warunkiem, że 

stowarzyszenie prowadzące punkt przedszkolny składa informację o planowanej 

liczbie dzieci do 30 września roku poprzedzającego rok udzielania dotacji. Do 

każdego 10 dnia miesiąca podmiot który prowadzi punkt składa informację 

miesięczną o aktualnej liczbie dzieci w punkcie przedszkolnym. Do 20 stycznia 

następnego roku jednostka prowadząca punkt przedszkolny składa rozliczenie z 

wykorzystania dotacji, którą przekazuje gmina. W 2016 roku wydatki na punkty 

przedszkolne wyniosły: w Woli Rzeczyckiej - 91 370 zł, w Antoniowie – 49 795 

zł i w Chwałowicach – 54 816 zł. Na dzień dzisiejszy w punktach przedszkolnych 

w Woli jest 25 dzieci, w Chwałowicach – 25 i w Antoniowie – 16. 

Następnie zabrała głos Wioletta Maślach – Prezes Stowarzyszenia 

Wspierania Inicjatyw Lokalnych w Chwałowicach, która powiadomiła, że punkt 

mógłby przyjąć więcej dzieci, ale ustawa określa, że 25 jest maksymalną liczba. 

W punkcie jest zatrudniona na stałe jedna pani. Wcześniej w punkcie pracowali 

stażyści. Obecnie od września br. jest zatrudniona dodatkowo druga osoba na pół 

etatu, ponieważ w przypadku choroby nauczycielki trudno znaleźć zastępstwo, 

aby zapewnić opiekę przedszkolną. Zwykle zastępstwo sprawują nauczycielki z 

Zespołu Szkół. Trudno powiedzieć jak to finansowo się rozłoży, ale druga osoba 

jest konieczna. Wyposażenie punktu przedszkolnego jest zadawalające, ale 

systematycznie w miarę możliwości finansowych jest on doposażamy w pomoce 

dydaktyczne i zabawki. Środki finansowe głównie są przeznaczane na 

wynagrodzenie nauczycieli i kucharek ze szkoły w Antoniowie gdzie 

przygotowywane są posiłki. Rozliczenie z dotacji określające na jaki cel zostały 

przekazane środki składane jest do gminy. P. Maślach nadmieniła, że do punktu 

uczęszczają dzieci spoza gminy – Borowa i Pysznicy. Punkt, pracujący 8 godzin,  

ma do dyspozycji 2 sale, w tym jedna jest połączona  z łazienką. Opłata 

miesięczna za przedszkole jednego dziecka wynosi 70 zł plus koszt wyżywienia. 

        P. Janusz Wrona – Prezes Stowarzyszenia PANDOZ – Inicjatywa Rozwoju 

w Antoniowie poinformował, że w punkcie przedszkolnym w Antoniowa z opieki 

przedszkolnej korzysta 16 dzieci. Od stycznia bieżącego roku punkt funkcjonuje 

8 godzin z możliwością przedłużenia pobytu dziecka. Punkt posiada jedno 
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pomieszczenie i bezpośredni dostęp do sanitariatów. Takie rozwiązanie jest 

zatwierdzone przez Sanepid. Do 2016 roku punkt płacił szkole za media, a od tego 

roku punkt płaci bezpośrednio księgowej za prowadzenie księgowości i 

kucharkom za przygotowanie posiłków. W punkcie jest zatrudniona jedna 

nauczycielka na pełny etat i nie ma zabezpieczenia zastępstwa na wypadek 

choroby. Były czynione starania o zatrudnienie stażystów ale Urząd Pracy 

odmówił skierowania takich osób. W związku z małą liczbą dzieci utrzymanie 

punktu jest  trudne, między innymi ze względu na wysokie koszty płac 

pracowników. Na razie placówka funkcjonuje, ale nie wiadomo jak to będzie w 

przyszłości. Rodzice dzieci płacą stałą opłatę wynoszącą 100 zł. stosowaną od 

początku istnienia punktu. Ponadto na punkt można przekazać 1% z podatku i z 

tego tytułu placówka zyskuje od 400 zł do 2000 zł rocznie. Są jeszcze wolne 

miejsca w przedszkolu ale rodzice z różnych powodów nie przyprowadzają 

dzieci. Gdyby było więcej dzieci byłoby łatwiej prowadzić punkt. P. Janusz 

Wrona nadmienił, że można by rozpatrzyć możliwość zatrudnienia dwóch osób 

na ¾ etatu. To byłoby właściwe rozwiązanie. Znacznie ułatwiło by to 

prowadzenie zajęć, byłoby też zapewnione zastępstwo. Jednej osobie jest ciężko 

prowadzenie zajęć. Obecnie nauczycielka pobiera niskie wynagrodzenie,  nie 

adekwatne do odpowiedzialności jaką ponosi. Nie ma jednak środków na 

zwiększenie pensji. P. Wrona nadmienił, że z pracą związaną z prowadzeniem 

przedszkola  wiąże się wiele obowiązków i za swoją pracę nie otrzymuje 

wynagrodzenia.  

 

Po dyskusji i wysłuchaniu przedstawionych informacji Komisja wystąpiła o 

rozważenie podniesienia wysokości dotacji dla punktów przedszkolnych 

przekazywanej z budżetu gminy. Jest to wskazane głównie biorąc pod uwagę 

konieczność  zatrudnienia drugiej nauczycielki, aby zapewnić zastępstwo i opiekę 

przedszkolną w razie wystąpienia takiej potrzeby. Komisja proponuje, aby tą 

sprawą zajęła się Komisja Oświaty i Spraw Społecznych. 

 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga poinformowała, że w ubiegłym roku na  3 punkty 

przedszkolne z budżetu gminy zostało przeznaczone 165 tys. zł. W okresie 

ostatnich dwóch lat rozliczenia składane przez stowarzyszenia z przekazanej 

dotacji wpływały terminowo i były prawidłowe pod względem finansowym. 

Skarbnik nadmieniła, że wysokość dotacji można zmienić w drodze uchwały 

Rady Gminy 

 

Ad. V. 

Spraw bieżących, wolne wnioski i zapytania. 

 

Ad. VI. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
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 Komisja: 

      Bolesław Puka – Przewodniczący Komisji ………………... 

      Zbigniew Ptak – Członek Komisji              ………………... 

     Jerzy Gorczyca – Członek Komisji                ……………… 

      Rafał Bartochowski– Członek Komisji       ………………... 

 

Protokołował: 

Inspektor  ds.  obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 

 

 

 

 

 

 


